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Antwoord college 
 

1. Een tijd geleden is er aan de kajakclub aan de overkant van 
de vaart een bord geplaatst om overlast te verhinderen. Kan er 

ook zo’n een bord geplaatst worden aan de steiger in de 
Stuivenbergvaart? Heeft het plaatsen van zo’n bord invloed?  

 

Via de Vlaamse Waterweg werd er - na overleg - inderdaad een 
sensibiliserend bord geplaatst nabij het ponton aan de kajakclub. Iedere 

ingreep, ook dit infobord, zal een effect hebben, maar nog meer zal het 
gebrek aan sociale controle mede bepalen dat de overlast aan de overzijde 

moeilijker in te dijken valt. Vanuit de dienst Preventie & Veiligheid kan 
alleszins nog de vraag worden gesteld om ook aan de steiger, zijde 

Stuivenbergvaart, zo’n bord te voorzien. Het blijft echter van belang om aan 
te geven dat het beheer (ook van de oevers) momenteel onder de 

verantwoordelijkheid van de Vlaamse Waterweg valt.  
 

Het recreatief gebruik (kajak, SUP, kano, ..) van de vaart is de laatste jaren 
erg toegenomen. De Vlaamse Waterweg is tot op heden van mening dat de 

verschillende aanlegsteigers maximaal behouden moeten worden opdat 
(meer) watersporters deze optimaal kunnen gebruiken. Oneigenlijk gebruik 

van de steigers aan beide oevers is helaas een ongewenst neveneffect 

hiervan. 
 

In vraag 2 wordt een overzicht gegeven van de verschillende stappen die 
reeds werden ondernomen teneinde de overlast aan Stuivenbergvaart aan te 

pakken. 
  



 
 

2. Op welke manier kan er voor gezorgd worden dat het 

achterlaten van afval verminderd wordt?  
 

Overlastmeldingen met betrekking tot de steigers/pontons zijn inderdaad 
seizoensgebonden en wederkerend. Door buurtbewoners werd niet alleen 

het toenemend zwerfvuil, maar ook lawaaihinder en wildplassen gemeld. 
 

Verschillende stappen werden door dienst Preventie & Veiligheid en lokale 
politie genomen de afgelopen jaren, met het oog op infrastructurele ingreep: 

• Beeldvorming (overlastfenomenen, tijdstippen): Twee plaats-bezoeken 
(bijkomend op het regulier toezicht van gemeenschapswachten en/of 

BOA’s) en overleg met bewoners (melders), waarvan één plaatsbezoek 
met Biketeam politie 

• Uitgebreide bespreking en opvolging via regulier overleg Prev-pol 
(Preventie-Politie) en inplannen verhoogd toezicht (door Lokale Politie 

& Gemeenschapswachten) op warme dagen 

• Juni 2021: integraal overleg Vlaamse Waterweg / Kanoclub / politie / 
Uitvoeringsdiensten / Preventie met bespreking voorstel om 

afsluitbaarheid te bewerkstelligen, dit teneinde politionele  handhaving 
via lokale GAS-wetgeving mogelijk te maken, ook al blijft dit eigendom 

van Vlaamse Waterweg 
• Eind juni 2021: feedback Kanoclub dat er om 

logistieke/organisatorische redenen geen fysieke afsluiting 
wenselijk/mogelijk was voor hen, Vlaamse Waterweg was hier wél toe 

bereid mits bijdrage van de Stad in de kosten 
• Terugkoppeling beleid: mits dit geen stadseigendom betreft en de 

Kanoclub weigerachtig staat t.o.v. fysieke afsluitbaarheid (hekwerk), 
kwam deze denkpiste op een dood spoor en is er momenteel geen 

handhavingskader om (bij oneigenlijk gebruik ponton na sluitingsuur) 
via de lokale ABP op te treden 

• Opvolging acute overlast verloopt sindsdien via politie, bewoners werd 

advies gegeven om meldkamer politie te bellen 
 

3. Hoe kan eventuele overlast door nachtlawaai tot een minimum 
beperkt worden?  

 
Zoals bij andere overlastcasussen wordt hier opvolging gegeven via Prev-Pol 

en werden buurtbewoners aangespoord om bij acute overlast meteen de 
meldkamer van politie te contacteren (zie ook antwoord vraag 2). 

 
4. Deze situatie benadrukt nog maar eens de nood aan extra 

openbare zwemplekken in Mechelen om voldoende alternatieven 
voor het momenteel illegaal zwemmen in de Vaart te voorzien. Na 

de stapsgewijze verbreding van het aanbod in het Keerdok (van 
clubverband naar recreatief), kijkt de stad ook nog naar andere 

mogelijke plaatsen? 



In 2021 lanceerde dienst Sport het project Open Water om een antwoord te 
bieden op de nood aan meer open water zwemmogelijkheden.  

 

Naast toeleiding naar het bestaande aanbod (De Nekker, Sport Vlaanderen 
Willebroek/Hofstade, clubactiviteiten), werd er ingezet op het ontwikkelen 

van een nieuw aanbod (Zwemzone Keerdok, ijsberen, …) conform het 
wettelijk kader. De afgelopen 2 jaar werd er hard gewerkt aan het 

uitbreiden, verbeteren, aantrekkelijker en toegankelijker maken van 
Zwemzone Keerdok. 

 
Ook de komende jaren zal er verder gewerkt worden aan de kwaliteit van 

Zwemzone Keerdok, het opschalen van het aanbod in Mechelen en het 
toegankelijk maken van open water voor iedereen. Om kennis en goede 

voorbeelden te vergaren over aanpak, beheer, wettelijk kader, operationele 
werking, waterkwaliteit, openwaterzwemcultuur, materiaalkeuze, … werd 

een leermobiliteit (Erasmus+ project) georganiseerd naar één van de 
koplopers in Europa op vlak van open waterzwemmen, de Havenbaden van 

de stad Kopenhagen.  

 
Al deze ervaringen en expertise kunnen ook bijdragen tot het formuleren 

van beleidsaanbevelingen om open water meer toegankelijk te maken. 
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